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Saapuvilla olleet jäsenet
Anja Matikainen, puheenjohtaja
Anneli Koivunen, etäyhteys
Annette Nieminen
Kullervo Mäkinen
Pekka Latva-Pukkila, etäyhteys
Tuulikki Petäjäniemi
Simo Hyökki

Muut saapuvilla olleet
Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori, sihteeri
Tuija Reinikainen, etäyhteys, kunnanhallituksen edustaja
Riikka Uusikulku, etäyhteys, asuntomessujen projektipäällikkö, poistui 10:13

Poissa
Raili Kumpulainen

Allekirjoitukset

Anja Matikainen
Puheenjohtaja

Marjo-Kaisa Konttinen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

27.04.2021

Kullervo Mäkinen
 

27.04.2021

Annette Nieminen
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§ 18
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todetaan läsnäolijat.

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 19
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjan tarkastajiksi jäsenet

Annette Nieminen ja Kullervo Mäkinen.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin jäsenet Annette Nieminen ja Kullervo Mäkinen. 
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§ 20
Ikäihmisten yhteisölliset asumismuodot

Valmistelija / lisätiedot:
Riikka Uusikulku, Marjo-Kaisa Konttinen
riikka.uusikulku@tuusula.fi, marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
asuntomessujen projektipäällikkö, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Perustelut

Tuusulassa ikääntyvän väestön määrä kasvaa ja on tarpeen ennakoida tulevaa ja 
varautua tilanteeseen kehittämällä asumistarjontaa. Tuusulassa ei ole tarjolla 
yhteisöllisen asumisen ratkaisuja ikääntyneille. Tuusula koostuu kolmesta eri 
taajamasta, joista kaikista tulisi löytyä välimuotoista asumista, jotta ikääntyneet voivat 
asua omalla asuinalueellaan asumisen tarpeiden muuttuessa (ageing-in-place). 

Tuusula on hakemassa hankerahaa ikääntyneiden yhteisöllisen asumisen 
kehittämiseen. Hankkeen tavoitteena on edistää yhteisöllistä asumista Tuusulassa ja 
kehittää innovatiivisia yhteisöllisen asumisen ratkaisuja ikääntyneille. Hankkeessa 
tuotetaan yhteiskehittämisen avulla ikääntyneiden yhteisöllisen asumisen malli
/toimintakonsepti. Toimintakonsepti valmistelee osaltaan yhteisöllisen asumisen 
hankkeiden käynnistystä tulevina vuosina. Konseptista on hankkeen aikana tuotettu 
arviointitietoa ja se voidaan ottaa käyttöön Tuusulassa sekä se on levitettävissä myös 
valtakunnalliseen käyttöön. Lisäksi hankkeessa on tarkoitus koota 
yhteistyökumppaniverkosto, joka tukee yhteisöllisen asumisen kehittämistä myös 
tulevaisuudessa (esim. kunnan maankäyttö ja kaavoitus ja sote-kuntayhtymä). 
Ikäihmiset ovat hankkeessa vahvasti tuomassa asukas- ja käyttäjänäkökulmaa.   

Hanke käynnistyy esiselvityksellä, joka sisältää kartoituksen toteutetuista 
yhteisöllisyyden muodoista ja yhteisöllisen asumisen ratkaisuista sekä kyselyn 
ikäihmisten asumisen preferensseistä. Lisäksi kartoitetaan keskeiset 
yhteiskehittämiseen osallistuvat toimijat mm. ikääntyneet, järjestöt ja rakennuttajat. 
Esiselvityksessä tarkennetaan tavoitteet, asetetaan arviointikriteerit sekä vahvistetaan 
hankkeen aikataulu ja vaiheistus.  Tämän jälkeen toimintakonseptin suunnittelu jatkuu 
yhteiskehittämisen työpajoissa. 

Hankkeessa herätetään keskustelua ikääntyneiden asumisen ratkaisuista ja 
yhteisöllisen asumisen mahdollisuuksista. Viestinnällä vaikutetaan asenteisiin ja 
luodaan kysyntää ja tarjontaa uudenlaisiin ikääntyneiden asumisen ratkaisuihin. 
Keskusteluun haastetaan mukaan ikääntyneet asukkaat, rakennusliikkeet ja 
asuntotuotannon toimijat sekä kuntien päättäjät ja viranhaltijat. Viestinnässä 
kerrotaan yhteisöllisen asumisen hankkeesta ja jaetaan tietoa hankkeessa löydetyistä 
uusista malleista, ratkaisuista ja hyvistä käytänteistä. 

Hankekehityspäällikkö Riikka Uusikulku kertoo ikääntyneiden asumisen 
kehittämisestä, yhteisöllisen asumisen hankkeesta sekä valmistelussa olevasta 
asumispoliittisesta ohjelmasta, jossa ikääntyneiden asumisen kehittäminen on yksi 
tärkeä painopistealue.

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori
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Ikäihmisten neuvosto päättää merkitä ikäihmisten asumisen kehittämisen tiedoksi. 

Päätös
Ikäihmisten neuvosto päätti 

merkitä ikäihmisten asumisen kehittämisen esittelyn tiedoksi. 



Tuusulan kunta Pöytäkirja 4/2021 7 ( )24
Ikäihmisten neuvosto 26.04.2021

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

§ 21
Kehitettävät kiinteistöt II asemakaavan muutos, kaava nro 3627, Ikne lausunto

TUUDno-2020-1410

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 KKII lausuntopyyntö
2 KKII, valmisteluvaiheen kaavakartta, ikne 26.4.2021
3 KKII, valmisteluvaiheen liitekooste, ikne 26.4.2021

Perustelut

Kuntakehityslautakunta pyytää lausuntopyynnössään 10.3.2021 Kehitettävät 
kiinteistöt II asemakaavan muutosluonnoksen nro 3627 ikäihmisten neuvoston 
lausuntoa. Lausunto pyydetään toimittamaan viimeistään 26.4.2021.

Tiivistelmä

Kaavatyön tavoitteena on kehittää kunnan omistamia kiinteistöjä sekä tarkastella 
niiden tulevaa käyttötarkoitusta. Tarkoituksena on tutkia kiinteistöjen kehittämistä 
tapauskohtaisesti ja huomioida kunkin kohteen erityispiirteet ja -tarpeet. Kaavalla 
ratkaistaan arvokkaiden rakennusten suojelu. Kaava on ns. mosaiikkikaava, joka 
sisältää viisi erillistä kohdetta eri puolilta kuntaa, mutta mahdollistaa niiden 
kehittämisen yhtenä prosessina. Nyt nähtävillä oleva valmisteluvaiheen liitekooste 
sisältää päivitetyn osallistumis- ja arviointisuunnitelman, joka korvaa aiemman 
Kehitettävät kiinteistöt II asemakaavan 3627 osallistumis- ja arviointisuunnitelman. 
Suunnitelmaa on päivitetty seuraavilla tavoilla: Paijalan vanha koulu on poistettu 
asemakaavasta ja Harjulan osalta OAS rajausta on pienennetty.

1. Fjällbon asuinrakennus
Fjällbon asuinrakennus sijaitsee Fjällbon puiston laidalla. Rakennus kaavoitetaan 
omalle tontilleen irralleen sitä ympäröivästä puistosta. Alueen kaavamääräys 
päivitetään ajantasaiseksi, ja kaavoituksen yhteydessä tutkitaan mahdollisuus 
lisärakentamiseen. Kaavoituksessa huomioidaan alueen kulttuurihistorialliset arvot.

2. Harjula
Kyseessä on kolmesta kiinteistöstä muodostuva kokonaisuus, jolla sijaitsevat Kievarin 
päiväkoti ja teatteri Mesta. Alueen eteläisin Kantakievarin kiinteistö on rakentamaton 
ja luonnontilainen. Asemakaavoituksen tavoitteena on osoittaa alue 
kerrostalorakentamiseen yleiskaavaehdotuksen mukaisesti. Kaavoituksen yhteydessä 
tutkitaan tarve liikenteellisten ratkaisujen parantamiseksi laajemmalla alueella.

4. Hirsitie
Mattilan päiväkodin entinen tontti sijaitsee Tuusulantien etelälaidalla lähellä Keravan 
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rajaa. Päiväkodin tontti rajautuu kerrostalo- ja pientaloasutuksen vierelle. 
Päiväkotirakennus on purettu. Asemakaavoituksen tavoitteena on osoittaa tontti 
viereisten kerrostalotonttien mukaisesti kerrostalorakentamiseen.

5. Koppelipelto
Mikkolan päiväkoti on käytöstä poistuva päiväkotirakennus, joka sijaitsee Hyrylän 
keskustan länsipuolella. Tavoitteena on osoittaa päiväkodin tontti ympäröivän 
rakenteen mukaisesti pientalorakentamista varten. Kaavoituksen yhteydessä tutkitaan 
myös mahdollisuudet asuinalueen laajentamiseksi myös leikkikentän alueelle.

 

Kehitettävät kiinteistöt II, asemakaavan muutos 3627, Ikäihmisten neuvoston 
lausunto

Fjällbon asuinrakennus

Tähän mennessä Fjällbon virkistyskäyttöä on lisätty rakentamalla alueelle mm. 
nuotiopaikkoja. Ikäihmisten neuvosto pitää virkistyskäytön lisäämistä hyvänä 
suuntana, sillä tuusulalaisille on järven rannalla verrattain vähän 
virkistysmahdollisuuksia.

Ikäihmisten neuvosto ehdottaa Kehitettävät kiinteistöt II asemaakaavan muutokseen, 
että tontteja ei Fjällbon alueelle lisätä vaan mahdollisuutta Tuusulanjärven rantojen 
virkistyskäyttöön tulee lisätä. Rantatien alue on rakennettu tiiviisti jo nyt ja neuvosto 
katsoo, että ranta-alueet tulee säilyä jatkossakin kuntalaisten virkistyskäytössä. 
Kulkeminen ranta-alueille tulee kuitenkin taata niin, ettei sillä häiritä olemassa olevien 
rakennusten asukkaita.

 

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ikäihmisten neuvosto päättää 

antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon. 
______________________________________

Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsen Petäjäniemi esitti seuraavaa muutosta 
lausuntoon

Lisätään virke: Neuvosto esittää, että Fjällbon kohdalla esitetty vaihtoehto 1 
toteutetaan niin, että alueelle ei sallittaisi lisärakentamista lainkaan vaan mahdollinen 
rakentaminen olisi ainoastaan virkistyskäyttöä tukevaa ympäristöön sopivaa kevyttä 
rakentamista.

Lisäksi Petäjäniemi ehdotti lausuntoon lisättävän lauseen Koppelipellon kohteesta

Ikäihmisten neuvosto esittää, ettei Koppelipellon kohteessa asuinaluetta laajennettaisi 
leikkikentän alueelle vaan leikkikenttä tulisi säilyttää lähiliikuntapaikkana jatkossakin. 

Neuvosto hyväksyi muutosesityksen yksimielisesti. 
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Päätös
Ikäihmisten neuvosto päätti antaa asiasta alla olevan lausunnon

Kehitettävät kiinteistöt II, asemakaavan muutos 3627, Ikäihmisten neuvoston 
lausunto

Fjällbon asuinrakennus

Tähän mennessä Fjällbon virkistyskäyttöä on lisätty rakentamalla alueelle mm. 
nuotiopaikkoja. Ikäihmisten neuvosto pitää virkistyskäytön lisäämistä hyvänä 
suuntana, sillä tuusulalaisille on järven rannalla verrattain vähän 
virkistysmahdollisuuksia.

Ikäihmisten neuvosto ehdottaa Kehitettävät kiinteistöt II asemaakaavan muutokseen, 
että tontteja ei Fjällbon alueelle lisätä vaan mahdollisuutta Tuusulanjärven rantojen 
virkistyskäyttöön tulee lisätä. Rantatien alue on rakennettu tiiviisti jo nyt ja neuvosto 
katsoo, että ranta-alueet tulee säilyä jatkossakin kuntalaisten virkistyskäytössä. 
Kulkeminen ranta-alueille tulee kuitenkin taata niin, ettei sillä häiritä olemassa olevien 
rakennusten asukkaita.

Neuvosto esittää, että Fjällbon kohdalla esitetty vaihtoehto 1 toteutetaan niin, että 
alueelle ei sallittaisi lisärakentamista lainkaan vaan mahdollinen rakentaminen olisi 
ainoastaan virkistyskäyttöä tukevaa ympäristöön sopivaa kevyttä rakentamista.

Koppelipelto

Ikäihmisten neuvosto esittää, ettei Koppelipellon kohteessa asuinaluetta laajennettaisi 
leikkikentän alueelle vaan leikkikenttä tulisi säilyttää lähiliikuntapaikkana jatkossakin. 
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§ 22
Jussilantie 13, kaava nro 3636, Iknen lausunto

TUUDno-2020-2021

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 Jussilantie 13, OAS kaava nro 3636, ikne 26.4.2021
2 Jussilantie 13, viitesuunnitelmaluonnos ikne 26.4.2021
3 Lausuntopyyntö, Jussilantie, OAS kaava nro 3636, ikne 26.4.2021

Perustelut

Kuntakehityslautakunta pyytää lausuntopyynnössään 10.3.2021 Jussilantie 13 
osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta kaava nro 3636 ikäihmisten neuvoston 
lausuntoa. Lausunto pyydetään toimittamaan viimeistään 26.4.2021.

Tiivistelmä

Kaavatyön tavoitteena on laatia asemakaavan muutos Tuusulan Mikkolassa 
sijaitsevalle kiinteistölle 858-401-5-319. Kaavamuutos koskee osin myös kiinteistöjä 
858-401-5-347 ja 858-410-5-359, jotka ulottuvat vähäiseltä osin voimassa olevan 
asemakaavan mukaiselle, kaavamuutoksen kohteena olevalle AO- tontille. 
Tarkoituksena on mahdollistaa alueelle rivitalorakentamista.

Asemakaavan muutosalue on erillispientalotontti (AO), jolla sijaitsee tyhjillään oleva 
omakotitalorakennus vuodelta 1957 sekä vähäisiä varasto/talousrakennuksia. Alue 
sijaitsee Hyrylän keskustan länsipuolella ja rajautuu pientaloalueeseen. 
Kaavamuutoksella mahdollistetaan rivitalojen rakentaminen tontille. Kiinteistöllä 
sijaitseva Ali-Postin talo on Tuusulan Kulttuurimaisema- ja rakennuskantaselvityksessä 
luokiteltu II-luokan kohteeksi rakennettua kulttuurialuetta täydentävänä 
rakennuksena.
Kaava-alue on yksityisen omistuksessa. Kaavoitus on tullut vireille maanomistajan 
aloitteesta.

Jussilantie 13, asemakaavan muutos nro 3636, OAS, Ikäihmisten neuvoston 
lausunto

Jussilantie 13 kaavamuutoksella mahdollistetaan rivitalojen rakentaminen tontille. 
Ikäihmisten neuvosto ei vastusta rivitaloasuntojen rakentamista. Neuvosto esittää, 
että ainakin osa alueelle tulevasta rivitalorakentamisesta olisi 1-kerroksista ja 
rakentamisessa otettaisiin koko alueella esteettömyys huomioon. Ikäihmisten 
neuvosto perustelee esitystään sillä, että yksitasoiset asunnot, joissa myös varasto- ja 
muut aputilat ovat esteettöminä samassa tasossa, mahdollistavat rivitaloasumisen 
myös esimerkiksi ikääntyneille ja liikuntarajoitteisille.
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Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ikäihmisten neuvosto päättää

hyväksyä asiaselostuksen mukaisen lausunnon.

Päätös
Ikäihmisten neuvosto päätti 

antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon. 
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§ 23
Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön yleisssuunnitelma, Ikne lausunto

TUUDno-2020-397

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 Lausuntopyyntö, Tuusulanjärven rantojen virkistyskäyttö, ikne 26.4.2021
2 Tuusulanjarven_rantojen_virkistyskayton_yleissuunnitelma, ikne 26.4.2021

Perustelut

Tuusulan kunnan kasvu ja ympäristö/kaavoitus pyytää lausuntopyynnössään 
24.3.2021 Ikäihmisten neuvoston lausuntoa Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön 
yleissuunnitelmasta. Lausunto pyydetään toimittamaan viimeistään 6.5.2020 klo 16.00.

Asiaselostus

Tuusula käynnisti vuonna 2017 projektin Tuusulanjärven ja -joen ranta-alueiden 
virkistyskäytön kehittämiseksi. Tuusulanjärveä kiertävän yhtenäisen reitistön 
suunnittelu ja toteutus on ollut kuluvan valtuustokauden (2017-2021) tärkeä tavoite. 
Tuusulanjärven virkistyskäytön yleissuunnitelmatyö tilattiin konsulttityönä Swecolta 
tammikuussa 2020. Osana työtä Sweco toteutti myös Tuusulanjärven ja lähialueiden 
virkistys- ja matkailureittien tarveselvityksen. Selvityksen perusteella erityisen suuri 
tarve on hyvin opastetuille, jatkuville, palveluja sisältäville ja teemoitetuille reiteille. 
Tarve on ylikunnallinen ja kuntien kaikkia alueita koskeva. Lähivirkistysreittien 
ympärivuotinen käyttö ja tarve uusille reiteille on vahvassa kasvussa. Nykyisille 
reiteille toivotaan ulkoilijan peruspalveluita, parempaa joukkoliikenteen 
saavutettavuutta sekä matkailupalveluja. 

Yleissuunnitelmassa on osoitettu Tuusulanjärveä kiertävä reitistö, joka johtaa 
vierailijan tutustumaan alueen monipuoliseen luontoon, maisemiin, 
kulttuurikohteisiin ja liikuntapaikkoihin. Suunnitelmakartalle on yhdistetty alueelle eri 
aikoina laadittujen kaavojen, virkistyskäyttösuunnitelmien, selvitysten sekä 
puistosuunnitelmien aineistoja.

Yleissuunnitelmakartalla osoitetaan virkistysreitistö ja siihen kytkeytyvät olemassa 
olevat virkistyskohteet. Lisäksi esitetään virkistykseen kehittämiskohteet sekä 
reittiverkoston täydennystarpeet. Tämän lisäksi suunnitelmaa esittelevään raporttiin 
on koottu erilaisten selvitysten, kuten luonto-, maisema- ja kulttuuriselvitysten 
tuloksia sekä muita lähtötietoja, kuten esimerkiksi karttakoosteita nykyisistä 
palvelukohteista, pysäköintipaikoista ja venevalkamista sekä muista järveä 
ympäröivistä nykyisistä jalankulun ja pyöräilyn reiteistä. 
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Yleissuunnitelmatyö on pitänyt sisällään laajan lähtöaineiston koonnin lisäksi 
reittitarkastelua, jossa on selvitetty Tuusulanjärveä ympäröivät jalankulun, pyöräilyn, 
ulkoilun sekä maastopyöräilyn reitit. Reittien jatkuvuutta on tutkittu joukkoliikenteen 
pysäkeiltä ja pysäköintialueilta alueen eri kohteisiin sekä yhteyksien jatkuvuutta eri 
palveluiden ja kohteiden välillä. Reittien linjauksissa on pyritty huomioimaan 
maanomistukselliset kysymykset.  

Suunnittelussa on tarkasteltu laajasti eri virkistyskäyttöjä, erilaisia käyttäjäryhmiä ja 
heidän vaihtuvia tarpeitaan reittien näkökulmasta. Osaa kohteista on tutkittu reittien 
jatkuvuuden ja kohteiden saavutettavuuden sekä rakennettavuuden kannalta 
yleissuunnitelmatasoa tarkemmin. Tällaisia kohteita ovat olleet esimerkiksi 
reittimahdollisuuksien ja vaihtoehtojen tutkiminen Sarvikallion reitiltä kohti 
lintukosteikkoja, reittien yhdistyminen Anttilan tilakeskuksen läpi sekä yhteyksien 
tutkiminen Koskenmäentien yli jokivarteen. Työn yhteydessä on laadittu myös 
Rantatien alustava kehittämissuunnitelma.

Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön yleisssuunnitelma, Ikäihmisten 
neuvoston lausunto

Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön yleissuunnitelman tavoitteena on rantojen 
virkistyskäytön kehittäminen. Yleissuunnitelmassa osoitetaan paitsi virkistysreitistö 
myös siihen kytkeytyvät olemassa olevat virkistys-, suunnittelu-  ja kulttuurikohteet 
sekä virkistyskäytön täydennystarpeet Tuusulan kunnan alueella. 

Raportissa on koottu hyvin yhteen luontoon, virkistykseen ja kulttuuriin liittyvät 
virkistyspaikat ja kuvattu laajasti virkistyskäyttöä sekä erilaisia käyttäjäryhmiä. 
Kuitenkin suunnitelmassa olisi hyvä huomioida palveluiden ja niiden käytettävyys 
ympäri vuoden. Tuusulanjärvellä liikkuu erityisesti talvella paljon kävijöitä, joista osa 
tulee Tuusulanjärvelle laajemmalti Etelä-Suomesta. Tämän vuoksi pysäköintialueiden 
riittävyys on tärkeää. Suunnitelmassa onkin korostettu pysäköintialueiden riittävyyttä 
ja niiden sijoittumista järven eri puolille, mikä on hyvä asia. Ainakin osa nykyisistä 
reiteistä on hyvin suosittuja, mikä asettaa paineita alueen virkistyskäytön 
kehittämiselle.  

Suunnitelmassa esitellään kehittämiskohteet, reitistöt ja yhteystarpeet. Reittien 
yhteyksiä rakennettaessa tulee varmistaa, että niitä on mahdollista toteuttaa niin 
kaavojen kuin tarvittavien lupien kannalta. Kulkuyhteydet asuinalueilta 
Tuusulanjärven virkistyskohteisiin on tehtävä niin, että asuinalueilta on sujuva pääsy 
Tuusulanjärven virkistyskohteisiin, mutta kulkeminen ei häiritse rantojen lähellä 
asuvia asukkaita. Jotta Tuusulanjärven virkistyskohteet ovat käytettävissä 
mahdollisimman monelle kävijälle ja liikkujalle, tulee kiinnittää huomiota 
mahdollisuuteen esteettömään liikkumiseen alueella. 

Kuntayhteistyö on tärkeää ja kehittämishankkeita olisi hyvä suunnitella ja tehdä 
yhdessä Tuusulanjärven ympäristökuntien kanssa, jotta yhtenäinen ilme ja 
palveluiden monipuolisuus voitaisiin taata.

Ehdotus
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Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ikäihmisten neuvosto päättää antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon 
Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön yleissuunnitelmasta. 

______________________________

Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsen Petäjäniemi esitti lausuntoon lisäyksiä 
esteettömyydestä seuraavasti: 

Ikäihmisten neuvosto painottaa, että esteettömyys on ikäihmisten näkökulmasta 
tarpeen huomioida kaikessa suunnittelussa.

Lintutornin alueen kehittämisessä otetaan esteettömyys hyvin esille. Näin pitkospuut 
ja lintutorni ovat myös liikuntaesteisten tavoitettavissa.

Rannan saavutettavuuden parantaminen on erittäin hyvä tavoite. Tuusulanjärven 
virkistävä vaikutus on hyvä saada kaikkien ulottuville nykyistä useammassa kohdassa.

Sarvikallio on jo nykyisellään erittäin suosittu virkistysalue. Sen ja pysäköintialueen 
laajentaminen on hyvä tavoite. Ikäihmiset tulevat alueelle usein omalla autollaan, 
koska julkinen liikenne on vähäistä.

Koskenmäen kevyen liikenteen väylä on kapea ja turvaton. Pyörällä ajetaan usein 
lujaa, joten jalkaisin sen käyttö on vaarallista ja epämiellyttävää. Sen kehittäminen on 
tarpeen.

Kelluva rantareitti Gustavelundilta Tuuskodolle on kiinnostava vaihtoehto. Sen käyttö 
tulisi todennäköisesti olemaan vilkasta. Reitin tulee olla esteetön. Reitiltä voi 
havainnoida järviluontoa ympäri vuoden.
 
Fjällbon aluetta kannattaa edelleen kehittää kuntalaisten yhteisenä virkistysalueena. 
Lisärakentamista ei pidä sallia. 

Lisäksi jäsenet Hyökki, Mäkinen ja Latva-Pukkila esittivät lisäyksiä lausuntoon

Yhteistyö etenkin Järvenpään kanssa on tärkeää Rantareitin kokonaiskäytettävyyden 
kannalta. 
Kun karttoja ja opasteita kohteista laaditaan, tulee niissä selvästi kuvata, millainen 
kohde on laadultaan ja esteettömyydeltään. 
Sarvikalliolle toivotaan lisää nuotiopisteitä. 
 

Neuvosto hyväksyi tehdyt esitykset yksimielisesti. 

Päätös
Ikäihmisten neuvosto päätti antaa alla olevan muutetun lausunnon.

Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön yleisssuunnitelma, Ikäihmisten 
neuvoston lausunto

Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön yleissuunnitelman tavoitteena on rantojen 
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virkistyskäytön kehittäminen. Yleissuunnitelmassa osoitetaan paitsi virkistysreitistö 
myös siihen kytkeytyvät olemassa olevat virkistys-, suunnittelu-  ja kulttuurikohteet 
sekä virkistyskäytön täydennystarpeet Tuusulan kunnan alueella. 

Ikäihmisten neuvosto painottaa, että esteettömyys on ikäihmisten näkökulmasta 
tarpeen huomioida kaikessa suunnittelussa. Esimerkiksi lintutornin alueen 
kehittämisessä otetaan esteettömyys hyvin esille. Näin pitkospuut ja lintutorni ovat 
myös liikuntaesteisten tavoitettavissa.

Raportissa on koottu hyvin yhteen luontoon, virkistykseen ja kulttuuriin liittyvät 
virkistyspaikat ja kuvattu laajasti virkistyskäyttöä sekä erilaisia käyttäjäryhmiä. 
Kuitenkin suunnitelmassa olisi hyvä huomioida palveluiden ja niiden käytettävyys 
ympäri vuoden. Tuusulanjärvellä liikkuu erityisesti talvella paljon kävijöitä, joista osa 
tulee Tuusulanjärvelle laajemmalti Etelä-Suomesta. Tämän vuoksi pysäköintialueiden 
riittävyys on tärkeää. Suunnitelmassa onkin korostettu pysäköintialueiden riittävyyttä 
ja niiden sijoittumista järven eri puolille, mikä on hyvä asia. Ainakin osa nykyisistä 
reiteistä on hyvin suosittuja, mikä asettaa paineita alueen virkistyskäytön 
kehittämiselle. Sarvikallio on jo nykyisellään erittäin suosittu virkistysalue. Sen ja 
pysäköintialueen laajentaminen on hyvä tavoite. Ikäihmiset tulevat alueelle usein 
omalla autollaan, koska julkinen liikenne on vähäistä. 

Suunnitelmassa esitellään kehittämiskohteet, reitistöt ja yhteystarpeet. Reittien 
yhteyksiä rakennettaessa tulee varmistaa, että niitä on mahdollista toteuttaa niin 
kaavojen kuin tarvittavien lupien kannalta. Kulkuyhteydet asuinalueilta 
Tuusulanjärven virkistyskohteisiin on tehtävä niin, että asuinalueilta on sujuva pääsy 
Tuusulanjärven virkistyskohteisiin, mutta kulkeminen ei häiritse rantojen lähellä 
asuvia asukkaita. Jotta Tuusulanjärven virkistyskohteet ovat käytettävissä 
mahdollisimman monelle kävijälle ja liikkujalle, tulee kiinnittää huomiota 
mahdollisuuteen esteettömään liikkumiseen alueella. 

Rannan saavutettavuuden parantaminen on erittäin hyvä tavoite. Tuusulanjärven 
virkistävä vaikutus on hyvä saada kaikkien ulottuville nykyistä useammassa 
kohdassa. Kun karttoja ja opasteita kohteista laaditaan, tulee niissä selvästi kuvata, 
millainen kohde on laadultaan ja esteettömyydeltään. 

Koskenmäen kevyen liikenteen väylä on kapea ja turvaton. Pyörällä ajetaan usein 
lujaa, joten jalkaisin sen käyttö on vaarallista ja epämiellyttävää. Sen kehittäminen on 
tarpeen.

Kelluva rantareitti Gustavelundilta Tuuskodolle on kiinnostava vaihtoehto. Sen käyttö 
tulisi todennäköisesti olemaan vilkasta. Reitin tulee olla esteetön. Reitiltä voi 
havainnoida järviluontoa ympäri vuoden.
 
Fjällbon aluetta kannattaa edelleen kehittää kuntalaisten yhteisenä virkistysalueena. 
Lisärakentamista ei pidä sallia. 

Kuntayhteistyö on tärkeää ja kehittämishankkeita olisi hyvä suunnitella ja tehdä 
yhdessä Tuusulanjärven ympäristökuntien kanssa, jotta yhtenäinen ilme ja 
palveluiden monipuolisuus voitaisiin taata. Yhteistyö etenkin Järvenpään kanssa on 
tärkeää Rantareitin kokonaiskäytettävyyden kannalta. 
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§ 24
Anttilan tilakeskuksen rannan virkistyskäyttösuunnitelmaehdotus, Ikne lausunto

TUUDno-2020-1790

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 Lausuntopyyntö, Anttilanrannan virkistyskäytön kehittämissuunnitelma, ikne 
26.4.2021
2 Anttilan_tilakeskuksen_rannan_virkistyskayton_kehittamissuunnitelma, ikne 
26.4.2021

Perustelut
Tuusulan kunnan kasvu ja ympäristö/kaavoitus pyytää lausuntopyynnössään 
24.3.2021 Ikäihmisten neuvoston lausuntoa Anttilan tilakeskuksen rannan 
virkistyskäytön kehittämissuunnitelmasta.  Lausunto pyydetään toimittamaan 
viimeistään 6.5.2020 klo 16.00.
Anttilan tilakeskuksen rannan virkistyskäytön kehittämisestä on laadittu visio, joka on 
pohjana asemakaavoitukselle, puistosuunnitelmalle sekä virkistystoimintojen 
toteutukselle. Työn painopisteeksi on otettu venepaikkojen ja uusien ranta-
aktiviteettien kehittäminen maisema- ja luontoarvoja vaalien.

Kehittämissuunnitelman sisältö tiivistettynä
Kehittämissuunnitelmassa todetaan Anttilan tilakeskuksen tukeutuvan vahvasti 
Tuusulanjärveen. Rannan upeat maisemat ja alueelle suunnitellut oleskelupaikat, 
luontopolut sekä palvelut ovat tulevaisuudessa asukkaiden, Sarvikalliolla ulkoilevien, 
järven pyörällä kiertävien sekä matkailijoiden käytössä. Suunnitelmassa esitetään 
alueelle monenlaisia oleskelulavoja tai -paikkoja, jotka muodostavat alueelle omia 
toiminnallisia saarekkeitaan, jotka yhdistyvät toisiinsa kattavan polkureitistön ja 
pitkospuureittien avulla. Keinotekoiselle niemelle osoitetaan mm. ravintolaa ja 
terassia, saunaa ja infopistettä.

Suunnittelussa tuodaan esille Anttilan koetilan historiaa, hyödynnetään alueen 
maisemaelementtejä sekä vaalitaan luontoarvoja. Suunnitteluperiaatteena on, että 
rakentamisesta jää mahdollisimman vähäinen jalanjälki ja että rakentaminen nivoutuu 
ympäristöönsä sulavasti. 

Virkistystoimintojen toteutus esitetään vaiheistettavan siten, että alueen kehittäminen 
ja aktivoiminen lähtevät liikkeelle pienin askelin: syksyllä on tarkoitus rakentaa piknik- 
ja grillipaikka nykyisen kasvihuoneen ja rannan väliselle niitylle. Jatkossa rakentamista 
esitetään tehtävän yhteistyössä asukkaiden ja eri toimijoiden kanssa, jolla 
vahvistetaan yhteisön sitoutumista alueen kehittämiseen ja rakentamiseen.

Suuri osa rannasta ja siellä jo olevasta reitistä sekä venepaikat ovat Paijalan 
osakaskunnan ja vesiosakaskunnan omistuksessa. Olemassa olevia venepaikkoja 
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voidaan myöhemmin täydentää suunnitelmassa esitellyllä venelaiturilla. Nykyisen 
venevajan tilalle on esitetty venevajaa, jossa veneitä voi kunnostaa, järjestää kursseja 
tai tavata muita veneilijöitä. Osakaskunnan alueella kulkeva rantareitti on osoitettu 
suunnitelmassa luonnonmukaiseksi jätettäväksi rannan suuntaiseksi kävelyreitiksi.

Tämän nähtävillä oloaineiston liitteenä on myös suunnitelman pohjalta laadittu laituri- 
ja uimapaikkaselvitys, jossa arvioitiin niiden toteuttamismahdollisuuksia ja -
kustannuksia. Selvityksen perusteella oleilu ja toiminnot veden äärellä voidaan 
toteuttaa monen tasoisina: kohteeseen voidaan tehdä pelkkä uimapaikka siivoamalla 
vesialue ja ranta sekä tasoittamalla pohjaa hieman. Sinne voidaan myös tehdä 
ruoppausten, kelluvan saaren ja laiturin päähän suunnitellun uima-altaan avulla 
tasokkaampi uimaranta. Laiturit voidaan toteuttaa myös osa kerrallaan ja niitä 
voidaan täydentää tarpeen mukaan myöhemminkin.

Reittiyhteyksien parantaminen on keskeisessä roolissa alueen virkistystoimintojen 
kehittämisessä: alueelle osoitetaan erikseen reittejä pyöräilyyn, kävelyyn sekä luonnon 
kokemiseen: rantaan kulkevia reittejä lisätään siten, että järven eteläosan asuinalueet 
yhdistyvät alueelle Rantaniityntien kevyen liikenteen väylältä suunnitellun reitin ja 
Hankkijanojan yli rakennettavan uuden sillan kautta tilakeskukselle ja siitä edelleen 
Sarvikallion suuntaan. Pyöräilyreitti kulkee Anttilan tilakeskuksen tulevan 
asutusalueen läpi – kävelijöitä ja hidasta liikkumista varten on oma rantareittinsä, joka 
alueella on jo nyt olemassa Paijalan osakaskunnan mailla. Uudet reitit ja luontopolut 
suunnitellaan rakennettavan mahdollisimman luonnonmukaisista materiaaleista.

Anttilan rannan virkistyskäytön kehittämissuunnitelma, Ikäihmisten neuvoston 
lausunto

Anttilan rannan virkistyskäytön kehittämissuunnitelma on kunnianhimoinen 
suunnitelma, jossa kuntalaisten ja maanomistajien osallistuminen suunnitteluun on 
tärkeää. Ikäihmisten neuvoston mielestä alueen kehittäminen niin, että se toimisi 
yhteisenä olohuoneena asukkaiden käyttöön on kannatettava ajatus. On myös hyvä 
asia, että toimintoja esitetään toteutettavaksi yksi kerrallaan. 

Suunnitelma tarjoaa erilaisia toimintoja erilaisille kohderyhmille ympäri vuoden, mikä 
osaltaan lisää alueen virkistyskäytön mahdollisuuksia ja tarjoaa mahdollisuuksia 
asukkaiden hyvinvoinnin edistämiselle. 

Suunnittelussa on huomioitu alueella jo olemassa olevat paikat, maaseutumaisuus ja 
luontoarvojen vaaliminen. Huomioitavaa on myös, että reittiyhteyksien parantaminen 
on keskeistä virkistyskäytön lisäämisessä. On tärkeää, että Anttilan rannan 
virkistyskäytön kehittämissuunnitelma ja Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön 
yleissuunnitelma nivoutuvat toisiinsa yhteneväiseksi kokonaisuudeksi. 
 

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori
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Ikäihmisten neuvosto päättää antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon Anttilan 
rannan virkistyskäytön kehittämissuunnitelmasta. 

_________________________________

Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsenet Mäkinen ja Hyökki esittivät lisäystä 
lausuntoon. Anttilan rannan pyöräilyreitin sijaintiin kannattaa kiinnittää huomiota ja 
nostaa ylemmäs. Tällöin saadaan ranta-alue pidettyä vapaa-ajankäytössä ja vältytään 
pyöräilijoiden, kävelijöiden ja veneilijöiden yhteentörmäyksiltä. 

Myös jäsen Petäjäniemi ehdotti seuraavat asiat lisättäväksi lausuntoon. 

Ikäihmisten neuvosto painottaa, että esteettömyys on ikäihmisten näkökulmassta 
tarpeen huomioida kaikessa suunnittelussa.

Anttilan aluen kohdalla esteettömyyttä ei ole erityisesti painotettu. Pitkospuiden ja 
polkujen kevyt perustaminen voi helposti johtaa siihen, etteivät polut ole esteettömiä 
eli esim. pyörätuolilla ja rollaattorilla helposti kuljettavia. Ainakin osa reiteistä pitäisi 
toteuttaa esteettöminä, erityisesti rantaan pääsy.Myös rakennusten kevyt 
paviljonkimaisuus mietityttää. Se ei välttämättä johda esteettömyyteen. 

Myös turvallisuuteen olisi hyvä panostaa, esim. laiturien ja terassien kaiteisiin. Terassit 
järvimaisemineen ovat hyvä toteuttaa. Näin ikäihmisetkin pääsevät järven ääreen 
helposti.

Asukkaiden osallistamisen osalta on Anttilan asukkaiden lisäksi erikseen huomioitava 
ikäihmiset, koska tarkoitus on tehdä julkista tilaa kaikkien käyttöön.

Alueen toteuttaminen osissa voi olla hyväksi, sillä matkan varrella voi nousta esiin 
uusia tarpeita ja asioita, jotka voidaan ottaa huomioon aluetta rakennettaessa.

 

Neuvosto hyväksyi ehdotetut lisäykset yksimielisesti. 

Päätös
Ikäihmisten neuvosto päätti antaa alla olevan muutetun lausunnon.

Anttilan rannan virkistyskäytön kehittämissuunnitelma, Ikäihmisten neuvoston 
lausunto

Anttilan rannan virkistyskäytön kehittämissuunnitelma on kunnianhimoinen 
suunnitelma, jossa kuntalaisten ja maanomistajien osallistuminen suunnitteluun on 
tärkeää. Ikäihmisten neuvoston mielestä alueen kehittäminen niin, että se toimisi 
yhteisenä olohuoneena asukkaiden käyttöön on kannatettava ajatus. Asukkaiden 
osallistamisen osalta on Anttilan asukkaiden lisäksi erikseen huomioitava ikäihmiset, 
koska tarkoitus on tehdä julkista tilaa kaikkien käyttöön. On myös hyvä asia, että 
toimintoja esitetään toteutettavaksi osissa, sillä matkan varrella voi nousta esiin uusia 
tarpeita ja asioita, jotka voidaan ottaa huomioon aluetta rakennettaessa.

Suunnitelma tarjoaa erilaisia toimintoja erilaisille kohderyhmille ympäri vuoden, mikä 
osaltaan lisää alueen virkistyskäytön mahdollisuuksia ja tarjoaa mahdollisuuksia 
asukkaiden hyvinvoinnin edistämiselle. 



Tuusulan kunta Pöytäkirja 4/2021 20 ( )24
Ikäihmisten neuvosto 26.04.2021

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Suunnittelussa on huomioitu alueella jo olemassa olevat paikat, maaseutumaisuus ja 
luontoarvojen vaaliminen. Huomioitavaa on myös, että reittiyhteyksien parantaminen 
on keskeistä virkistyskäytön lisäämisessä. On tärkeää, että Anttilan rannan 
virkistyskäytön kehittämissuunnitelma ja Tuusulanjärven rantojen virkistyskäytön 
yleissuunnitelma nivoutuvat toisiinsa yhteneväiseksi kokonaisuudeksi. 

Ikäihmisten neuvosto painottaa, että esteettömyys on ikäihmisten näkökulmassta 
tarpeen huomioida kaikessa suunnittelussa. Anttilan aluen kohdalla esteettömyyttä ei 
ole erityisesti painotettu. Pitkospuiden ja polkujen kevyt perustaminen voi helposti 
johtaa siihen, etteivät polut ole esteettömiä eli esim. pyörätuolilla ja rollaattorilla 
helposti kuljettavia. Ainakin osa reiteistä pitäisi toteuttaa esteettöminä, erityisesti 
rantaan pääsy. Myös rakennusten kevyt paviljonkimaisuus mietityttää. Se ei 
välttämättä johda esteettömyyteen. 

Myös turvallisuuteen olisi hyvä panostaa, esim. laiturien ja terassien kaiteisiin. Terassit 
järvimaisemineen ovat hyvä toteuttaa. Näin ikäihmisetkin pääsevät järven ääreen 
helposti. Lisäksi Anttilan rannan pyöräilyreitin sijaintiin kannattaa kiinnittää huomiota. 
Tällöin saadaan ranta-alue pidettyä vapaa-ajankäytössä ja vältytään pyöräilijoiden, 
kävelijöiden ja veneilijöiden yhteentörmäyksiltä. 
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§ 25
Ilmoitusasiat

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ikäihmisten neuvoston tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Arvonlisäverottomat sosiaalihuollon palvelut
Korkeiden asiakasmaksujen tiedetään vaikeuttavan iäkkäiden mahdollisuutta 
hankkia tarvitsemiaan palveluita. Arvonlisättömät palvelut mahdollistavat 
palveluiden käyttöä myös niille iäkkäille, jotka taloudellisten syiden vuoksi 
joutuvat tinkimään tarvitsemistaan palveluista.  

Arvonlisäverottomuus alentaa palvelusta asiakkaalle maksettavaksi koituvaa 
hintaa veron suuruisen määrän eli 24 prosenttia. Palveluja voi saada 
arvonlisättömästi, kun henkilön toimintakyky on alentunut iän tai sairauden 
vuoksi. Arvonlisäverottomuus koskee yksityisten palveluiden tuottajien 
tuottamia  kotipalveluja ja niiden tukipalveluja. 

Kotipalveluita ovat esimerkiksi asumiseen, henkilökohtaiseen hoivaan ja 
huolenpitoon sekä muuhun tavanomaiseen elämään kuuluvia toimia tai niissä 
avustamista. Kotipalvelujen tukipalveluilla puolestaan tarkoitetaan esimerkiksi 
ateria-, vaatehuolto-, siivous-, kylvetys-, ja saattajapalveluja sekä 
sosiaalista kanssakäymistä edistäviä palveluja. 

Saadakseen palveluita arvonlisäverottomasti, asiakkaan on ensin selvitettävä 
alueensa rekisteröityneet yksityiset sosiaalipalvelujen tarjoajat ja valita 
palveluntarjoaja tästä ryhmästä. Palveluntuottajien puolestaan tulee tehdä 
palvelujen tuottamisesta ilmoitus niihin kuntiin, joiden alueella he toimivat. 
Ilman kunnan aktiivista tiedottamista asiakkaiden voi olla vaikeaa tai 
mahdotonta löytää tietoa siitä, ketkä toimijat kunnan alueella tuottavat 
arvonlisäverottomia sosiaalipalveluita.  

Yksityiset palveluntuottajat voivat myydä sosiaalihuoltopalveluja 
arvonlisäverottomasti vain, jos toiminta on sosiaaliviranomaisten valvomaa ja 
palvelut myydään sosiaalihuollon tarpeessa olevalle henkilölle eli henkilölle, 
jonka toimintakyky on heikentynyt esimerkiksi iän tai sairauden takia. Lisäksi 
palveluntuottajien tulee täyttää verohallinnon ohjeiden mukaiset edellytykset. 
 
Tuusinfon palvelupiste Jokelaan ja Kellokoskelle
 
Vanhusten viikon juhla järjestetään 6.10.2021 klo 12 Väinölässä
 
Keusoten ja vanhusneuvostojen yhteiskokouksen asiat
 

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori
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Ikäihmisten neuvosto päättää

merkitä ilmoitusasiat tiedokseen.

Päätös
Ilmoitusasiat merkittiin tiedoksi. 
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§ 26
Keskusteluasiat

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Alueellinen ikäihmisten hyvinvointisuunnitelman työpaja ja kysely

Keusote työstää parhaillaan Ikääntyneiden hyvinvointisuunnitelmaa. Ikääntyneiden 
hyvinvointisuunnitelma kuvaa Keusoten toimintaa, jonka tavoitteena on tuottaa 
hyvinvointi- ja terveyshyötyä alueen ikääntyneille. Hyvinvointisuunnitelma täydentää 
ja tukee kuntien omaa hyvinvointityötä alueillaan. Ikääntyneiden hyvinvoinnin 
edistämisen strateginen linjausehdotus (2018) toimi pohjana suunnitelmalle. 
 
Keski-Uudenmaan sote kuntayhtymän alueen hyvinvointisuunnitelmien valmisteluista 
vastaa ulkoinen integraatiotiimi. Ikääntyneiden hyvinvointisuunnitelmaa valmistellaan 
yhteistyössä Keski-Uudenmaan sote kuntayhtymän tulosyksiköiden ja päättäjien sekä 
alueen eri toimijoiden kanssa, mm. kuntien hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
työn vastaavien, yhdistysten ja järjestöjen, seurakunnan sekä kuntalaisten 
kanssa. Vanhusneuvostojen edustajat mukaan arvioimaan suunnitelman tämän 
hetkistä tilaa ja vastaamaan kyselyyn 24.5.2021 mennessä. 
 
Työpajaan kutsutaan alueen vanhusneuvostojen edustajia 3/vanhusneuvosto, kuntien 
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen vastaavat sekä Keusoten palvelualueiden 
edustus. Keskustelua vie työpajassa eteenpäin Olli Laiho Keusotesta.

Keusoten Geriatrinen keskus

Keusote on perustanut jäsenkuntiensa ikääntyneille paljon tukea tarvitseville 
asiakkaille palveluita tarjoavan Geriatrisen keskuksen 1.1.2021. Palveluita tarjotaan 
ikäihmisille kaikkien kuuden Keusoten kunnan alueella. 

Geriatrisen yksikön henkilöstö koostuu sosiaali- ja terveydenhuollon 
ammattilaisista ja asiakassihteereistä. 
Yksikköä johtaa koordinoiva esimies sekä lähiesimiestyössä on kaksi esimiestä
Geriatrisen keskuksen palvelut:

Omais- ja perhehoito
Geriatrinen poliklinikka (= muistipoliklinikka) ja kotiin vietävä tuki 
muistiasiakkaalle
Ikääntyneiden sosiaaliohjaus ja sosiaalityö
Päivätoiminta
Veteraanityö

Asiakastyön painopisteet Geriatrisessa keskuksessa
Geriatrisen keskuksen yhtenä painopistealueena on turvata 
mahdollisimman terve ja toimintakykyinen ikääntyminen Keusoten alueen 
koko ikääntyvälle väestölle. 
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Tavoitteena on tarjota laadukkaita ja vaikuttavie palveluita niitä tarvitseville 
ikääntyville henkilöille.
Teknologien käyttöönotto palveluiden tuottamisessa Keusoten 
ikääntyneille asiakkaille. Asioinnin painopistettä pyritään muuttamaan 
digitaalisten asiakaslähtöisten palveluiden suuntaan. Etäpalveluiden 
kehittäminen on tavoitteena Geriatrisessa keskuksessa. 
Palveluja uudistetaan prosesseja kehittämällä

Kevään 2021 painopistealueena ovat omais- ja perhehoidon 
prosessien kehittäminen sekä sosiaalityön ja sosiaaliohjauksen 
prosessien kehittäminen.

Vapaaehtoistoiminnan suuntautuminen osana ikääntyneille suuntautuvia 
palveluita sekä yhteistyön kehittäminen omaishoidon järjestöjen kanssa.

Geriatrisen keskuksen tavoitteet
Ikäihmisten palvelut ovat asiakaslähtöisiä huomioiden yksilölliset 
voimavarat, helposti saavutettavia, oikea-aikaisia ja asiantuntevia
Alueellisen palvelurakenteen yhdenmukaistaminen
Painopisteenä on ikäihmisten kotona-asumisen tukeminen.

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ikäihmisten neuvosto päättää

iknen edustajat alueellisen ikäihmisen hyvinvointisuunnitelman työpajaan ja 
vastaa suunnitelmaan liittyvään kyselyyn
merkitä Geriatrisen keskuksen tiedot tiedokseen.

Päätös
Ikäihmisten neuvosto päätti

että alueelliseen ikäihmisten hyvinvointisuunnitelman työpajaan 31.5. klo 12-15 
osallistuvat Anja Matikainen, Simo Hyökki ja Kullervo Mäkinen
merkitsi Keusoten Geriatrisen keskuksen tiedokseen.
lounastaa 10.6. klo 13. Paikka ilmoitetaan myöhemmin. 
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